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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev vedtaget. DSK nævnte, at der under ’Eventuelt’ skal tales om et studenterlokale på SUND. 
 
Ad 2. Godkendelse af referat af seneste studienævnsmøde 
Referatet fra seneste møde blev godkendt. 
 
Ad 3. Opfølgning på behandling af semesterkoordinatorers evalueringsrapporter for E24 
Studienævnet behandlede reviderede semesterkoordinatorrapporter for ST3 BA, ST1 KA, Smerte 1, MSK FYS 1 og 
MSK FYS 3. Studienævnsformanden behandlede desuden reviderede rapporter for ST5 BA og KVT1. Konklusioner 
og bemærkninger fremgår af skemaet herunder. 
 

Semester Konklusion Bemærkninger 
ST3 BA Godkendt Den oprindelige rapport manglede at adressere det lave gennemsnitlige 

antal timer brugt på studiet. 
Den reviderede rapport har adresseret punktet. 

ST5 BA Godkendt Den oprindelige rapport manglede et AP omkring, at projektforslag har 
en plan B ift. dataindsamling. 
Den reviderede rapport har adresseret punktet. 

ST1 KA Godkendt Den oprindelige rapport havde et AP om studiestart, men manglede en 
tekst i rapporten om samme. 
Den reviderede rapport har adresseret punktet. 

Smerte 1 Godkendt Den oprindelige rapport manglede at adressere, at 25% mener, at 
modulets aktiviteter i ringe grad har lagt op til samarbejde med 
medstuderende. 
Den reviderede rapport har adresseret punktet. 

KVT1 Godkendt I den oprindelige rapport skulle AP1, AP4 og AP5 konkretiseres ift. hvem 
der skal tage opgaven, og hvordan den skal udføres. 
Den reviderede rapport har adresseret punkterne. 

MSK FYS 1 Godkendt – dog 
med behov for 
opfølgning med 
koordinator om 
projektforslag 

I den oprindelige rapport var der brug for uddybning af AP om alternativ 
projektopgave. Det manglede at blive adresseret, at 43% savnede 
informationer forud for studiestart. Det lave gennemsnitlige antal timer 
brugt på studiet manglede at blive adresseret. 
Den reviderede rapport har adresseret punkterne. 

MSK FYS 3 Godkendt Den oprindelige rapport manglede at adressere det lave gennemsnitlige 
antal timer brugt på studiet. 
Den reviderede rapport har adresseret punktet. 

 
Opfølgning: 
SKH lægger de godkendte rapporter på hjemmesiden og giver semesterkoordinatorerne besked. 
 
DSK kontakter semesterkoordinator for MSK FYS 1 i forhold til, hvordan projektforslag indgår på andre studier, 
heriblandt KVT1. 
 
Ad 4. Indstilling af behov for studieordningsrevisioner 
Som bilag til mødet havde DSK lavet et udkast til indstillinger til reviderede studieordninger for Klinisk Videnskab og 
Teknologi og for Sundhedsteknologi kandidat, som drøftet på sidste studienævnsmøde. DSK præsenterede 
udkastet, og studienævnet arbejdede videre med det på mødet. 
 
Adgangskravene til ST KA blev drøftet. Der er tvivl om tolkningen af kravene, især ift. adgangsgivende uddannelser 
og om indholdet af disse giver tilstrækkelig baggrund til optag på uddannelsen. Studienævnet lægger op til en 
revision af adgangskravene. 
 
CB: På KVT nævnes innovation under kompetenceprofilen, men er ikke godt repræsenteret i studieordningen. 
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Udkastet til indstillingerne for både ST KA og KVT blev godkendt af studienævnet, dog med tilføjelse af punktet om 
innovation for KVT. 
 
Opfølgning: 
DSK går videre med indstillingerne til studieordningsrevisioner. 
 
Ad 5. Orientering om status på handlingsplan for 2025 
Handlingsplanen blev sidst behandlet på studienævnsmødet i december 2024, hvor studienævnet havde fokus på 
markedsføringstiltag, frafald og studiemiljø. Instituttet har i mellemtiden foretaget en kvalitetsstatus og herunder 
taget handlingsplanen op. DSK orienterede om status. Studienævnet kom med spørgsmål og kommentarer. 
 
ALT spurgte ind til IAS PBL. Det er et institut, som arbejder med integrering af PBL på samtlige fakulteter på AAU. 
 
CB kommenterede ift. indsats om hybrid undervisning på MSK FYS, at digital undervisning kan ses bredere, end 
hvorvidt den foregår via Teams, og kan f.eks. involvere digitale undervisningsværktøjer. Der var enighed i 
studienævnet om, at det naturligvis er vigtigt at have for øje. 
 
DSK forklarede kort, hvordan handlingsplanen er en del af kvalitetssystemet, og at planen hjælper med at spore 
tiltag og udvikling. 
 
Ad 6. Orientering om studerendes udmeldelsesbegrundelser 
Instituttet har modtaget en liste over studerendes udmeldelsesbegrundelser, og DSK orienterede studienævnet 
om disse. 
 
For ST BA og KA var tallene ikke meget anderledes end forrige år, og der blev ikke tilføjet nye handlinger. 
 
For KVT gav tallene et lignende billede som ved sidste gennemgang, men med flere udmeldelser i 2024 grundet 
’mistet faglig interesse’, ’foretrækker andre uddannelser’, ’uddannelsens indhold svarede ikke til forventningerne’. 
Studienævnet mente derfor, at det støttede op om indstillingen til revision af studieordningen for KVT. 
 
For MSK FYS var tallene ikke meget anderledes end forrige år, og der blev ikke tilføjet nye handlinger. 
 
På Smerte MA har kun 1 studerende udmeldt sig i 2021, og der blev ikke tilføjet handlinger. 
 
Ad 7. Drøftelse om mulighed for meritgivende udvekslingsophold på kandidatuddannelserne 
Heimerer College, Kosovo, ønsker samarbejde med HST om udvekslingsophold, som nævnt på sidste 
studienævnsmøde og drøftet i et møde med Internationalt Kontor (IK). Studienævnet vurderede muligheden for 
udvekslingsophold, især på ST KA, der udbydes på engelsk fra 2026. 
 
Nuværende udlandsophold under studienævnet er ikke meritgivende, og studerende skal til eksamen på AAU. 
Meritgivende ophold vil derimod indebære, at studerende består eksamen på det udenlandske universitet. 
 
DSK gennemgik nedslagspunkter i den information, der kom ud af mødet med IK. IK bistår med hjælp og vejledning 
om udvekslingsaftaler og -ophold. Erasmus-ophold har økonomiske midler med sig og er derfor attraktive. 
 
DSK gennemgik derefter potentielle uddannelser på Heimerer College, der kunne tilbyde interessante moduler. Det 
blev nævnt, at modulerne kan ligge på forskellige semestre, og det skal kunne passe ind med det semester, 
udvekslingsopholdet foregår på. 
 
Studienævnet vurderede, at Heimerer ikke er det bedste match for ST KA, da deres uddannelser ikke er 
polytekniske, men mere med fokus på det sundhedsvidenskabelige.  
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Flere uddannelser ved Heimerer kunne på sigt være interessante ift. KVT, men studienævnet vurderede også, at 
KVT ikke er oplagt til udvekslingsophold, da mange af de optagne professionsbachelorer ikke har haft 
engelsksprogede moduler, og uddannelsen udbydes ikke på engelsk. 
 
Studienævnet drøftede muligheden for kortere ophold, ikke et helt semester, som kunne være attraktivt, også på 
KVT. Denne type ophold kræver dog, at studerende selv søger økonomiske midler. Sommerskoler blev drøftet, så 
AAU kunne tilbyde et alternativ til studerende, som nu tager sommerkurser uden for AAU. Studienævnet var 
positivt stillet over for muligheden for sommerkurser, men så en udfordring i at finde undervisere til opgaven. 
 
Det blev foreslået at spørge KVT-studerende om ønsker til og relevans af udvekslingsophold og sommerskoler. 
 
Studienævnet besluttede, delvist grundet det kommende arbejde med revision af studieordning for ST KA, at 
studienævnet ikke aktivt vil opsøge udvekslingsaftaler for nuværende, men at studienævnet vil tage punktet op 
igen, hvis der modtages et attraktivt tilbud. 
 
Opfølgning: 
DSK melder tilbage til IK og Heimerer College om studienævnets beslutning. 
 
DSK drøfter muligheden for sommerskoler med uddannelsesledelsen. 
 
Ad 8. Drøftelse af emner til studienævnsseminar i august 
Studienævnet drøftede forslag til emner til studienævnsseminaret i august, dels med afsæt i emner bragt op på 
mødet i februar: 

- Gruppedannelse 
- Den gode eksamen 
- Studenterengagement og rollen af semesterrepræsentant 

 
CB foreslog digital undervisning og generativ AI som emne, f.eks. en kortlægning af, hvordan det bruges nu, og 
hvordan vi kan påvirke udviklingen på området. Der kan være mulighed for at invitere en oplægsholder ind, alt 
efter økonomien dertil. Studienævnet undersøger nærmere. 
 
Studerende i studienævnet kommenterede på, at gruppedannelse og gruppearbejde har mange aspekter, f.eks. 
formen for gruppedannelse, gruppekontrakt, hvordan man samarbejder bedst, historik som kan påvirke 
gruppedannelsen, samt muligheden for studiegrupper. 
 
Opfølgning: 
DSK og SKH går videre med planlægning af studienævnsseminaret med udgangspunkt i emnerne ’gruppedannelse’ 
og ’digital undervisning og generativ AI’. 

 
Ad 9. Drøftelse af ansøgning om NOVO uddannelsesgrant 
CB informerede om arbejde med ansøgning om NOVO uddannelsesgrant. 
 
Call for grant har frist 6. maj. Der kan søges op til 5 mio. kr. NOVO vil støtte tre områder, hvoraf teaching 
laboratories og interdisciplinary research er de relevante for uddannelserne ST KA, KVT og MedIS. Arbejdsgruppens 
tanke er, at studerende fra de tre uddannelser får en fælles studieordning på 3. semester og skal arbejde med 
samme projekt á 20 ECTS og have 10 ECTS kursusmoduler. 
 
Studienævnet var meget positive til tiltaget. 
 
Ad 10. Drøftelse af forhåndsmerit på KVT 
Studienævnet modtager hvert år mange ansøgninger på KVT om forhåndsmerit til kurser på andre universiteter. 
Disse vurderes ud fra kompetenceprofilen for uddannelsen. Ledelseskurser godkendes, mens flere ansøgninger om 
bl.a. AI- og programmeringskurser afvises. Studienævnet drøftede denne læsning af kompetenceprofilen, som DSK 
gennemgik kort. 
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DSK kommenterede, at han ikke læser, at udvikling af teknologi indgår i kompetenceprofilen. Man tager bruger-
perspektivet på teknologien, afprøver og forholder sig kritisk. EBJ tilsluttede sig dette. CB og DSK kommenterede, at 
revisionen af KVT-studieordningen vil give mere plads til AI, dog stadig fra et bruger-perspektiv, fordi 
kompetenceprofilen bevares. Indstillingen til revisionen rummer kunstig intelligens og anvendelsen deraf. 
 
Studienævnet var stort set enige i praksis med afvisning af ansøgninger om kurser i udvikling af AI og 
programmering, dog med undtagelse af en enkelt, der var imod denne læsning med det argument, at et kursus i 
programmering og AI også kunne give baggrund til anvendelse af AI. Studienævnet var enige om, at anvendelse af 
AI er et vigtigt perspektiv i en revideret studieordning. 
 
Ad 11. Meddelelser 
DSK informerede om nyt siden sidst. 
 
ST-SN har sendt anmodning til Viceinstitutleder om frikøb af timer til de kolleger, der skal arbejde med SO for ST KA, 
ST EKA, KVT og evt. nye korte KA. 
 
DSK orienterede kort om CDUL’s kompetenceudviklingsplan om AI, der involverer en række seminarer og 
workshops frem til og med august. CB tilføjede, at hun og andre kolleger også er blevet involveret i et projekt under 
akronymet GIRAF, der omhandler arbejdet med at få generativ AI ind i undervisningen. Projektet er helt nyt, men 
der er tænkt erfaringsudveksling på baggrund af arbejdet. 
 
Ad 12. Eventuelt 
Der har i længere tid været efterspurgt et studenterlokale som et socialt samlingspunkt på tværs af uddannelser. På 
SUND er der meget åbne studiemiljøer, og der er ønske om tilføjelse af et mere personligt miljø. EBJ har erfaring 
med, at man forsøgte noget lignende på professionsbacheloren, hvor det var vigtigt, at lokalet passede i stilen med 
det øvrige miljø, men der er ikke samme restriktioner på SUND. DSK nævnte, at der ønskes en repræsentant fra 
henholdsvis KVT og ST. ALT vil spørge medstuderende og melde tilbage. ELB repræsenterer ST og kontakter ST-
rådet. Repræsentanten skal helst kunne deltage i møde i SUND studieudvalg den 1. maj kl. 16-17.30. 
 
Ad 13. Merit, dispensationer og klager (lukket punkt) 
Intet referat. Punktet udskudt til næste møde. 
 
 
 
 
Næste møde afholdes den 28. maj kl. 12.30. 
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